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Besvarelse af spørgsmål 24 alm. del stillet af udvalget den 30. septem-
ber 2019 efter ønske fra Alex Vanopslagh (LA). 
 
Spørgsmål 24: 
Mener ministeren, at det væsentligste problem ved kviklån vedrører de 
kunder, som risikerer uoverskuelig gæld - jævnfør den såkaldte regerings-
forståelse, hvoraf det fremgår, at man vil igangsætte ”et opgør med de kvik-
lån, som fanger mennesker i uoverskuelig gæld”. 
 
Svar: 
Jeg mener, det er et problem, at der i dag udbydes en række forbrugslån, 
herunder særligt de såkaldte kviklån, med meget høje årlige omkostninger 
i procent (ÅOP’er). Der er eksempler på lån med ÅOP på 700-800 pct. og 
endnu højere. Sådanne lån mener jeg ikke er udtryk for en ordentlig forret-
ningsmodel. 
 
Lån med så høje ÅOP’er kan skabe gældsspiraler og fange mennesker i 
uoverskuelig gæld. Det gælder ikke mindst, hvis lånene gives til forbru-
gere, der i forvejen er i en sårbar situation.     
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Simon Kollerup 
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